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Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 114 stemmer (S, KF, SF, V, RV, 
CD, KRF og FK) mod 8 (FP). 

Formanden: 
Lovforslaget vil. nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

24) Tredje behandling af lovforslag nr. L 85: 
Forslag til lov om Industriministeriets Er- 

hvervsankenævn. 
Af industriministeren (Nils Wilhjelin). 
(Fremsat 18/11 87. Første behandling 25/11 

87. Betænkning 10/12 87. Anden behandling 
15/12 87). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 111 stemmer (S, KF, SF, V, RV, 
CD, KRF og FK) mod 8 (FP). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

25) Tredje bebahandling af lovforslag nr. L 68: 
Forslag til lov om statsgaranti for høsttabslån 

til landmænd. 
Af landbrugsministeren (Tørnæs). 
(Fremsat 10/11 87. Første behandling 12/11 

87. Betænkning 9/12 87. Anden behandling 
15/12 87. Tillægsbetænkning 16/12 87). 

Der var stillet 5 ændringsforslag i tillægsbe- 
tænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til forhand- 
ling. 

Forhandling 

Larsen-Ledet (RV): 
Jeg vil gerne sige et par ord om regeringens 

ændringsforslag. For det første synes jeg i høj 
grad, de bærer præg af hr. Bjørn Wesths fodaf- 
tryk, men vi kan vel i hvert fald uden modsigel- 
se fastslå, at man tager penge fra tidligere bevil- 
linger til landbruget, og at det er et brud på den 
sædvanlige praksis. 

Landbruget har efter vores opfattelse forval- 
tet grovvarefondene forsvarligt. Der står i afta- 
lerne, at midlerne anvendes til landbrugsmæs- 
sige formål efter forhandling mellem Land- 
brugsrådet, Husmands- og Landboforeninger- 
ne samt landbrugsministeren og efter dennes 
godkendelse. 

Har der fundet forhandlinger sted? Er der ik- 
ke snarere tale om en orientering eller et diktat 
til landbrugsorganisationerne? 

Jeg skal ikke her og nu forsøge at tage stilling 
til de juridiske aspekter i sagen, men der står jo 
udtrykkelig »efter forhandling mellem organi- 
sationerne og ministeren«. Det er i hvert fald et 
brud på den sædvanlige praksis med hensyn til 
grovvarefonden, at man vedtager en lov, som 
gør det muligt at tage af tidligere bevillinger til 
landbruget. 

Det Radikale Venstre vil undlade at stemme 
til regeringens ændringsforslag, og vi vil ikke 
tage ansvar for loven i dens helhed. Vi stemmer 
imod, og derfor vil vi ikke blande os i æn- 
dringsforslagene. 

Povl Brøndsted (V): 
Det, der begyndte som et aktstykke i Finans- 

udvalget, blev senere til et lovforslag, og nu er 
lovforslaget blevet til et ændringsforslag. Tan- 
ken med aktstykket var en hurtig aktion for at 
hjælpe de landmænd, der var kommet i likvidi- 
tetsnød på grund äf den vanskelige høst, 1987 
bød på. Det var meningen, at hjælpen skulle 
komme hurtigt, og det var meningen, at det kun 
skulle være rettet netop mod høstsituationen. 

Ændringsforslaget, som vi behandler her, er 
blevet mere end denne akutte hjælpeordning; 


